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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 24 september 2013 

Telefonvägen 30, Besöksrum 1 kl. 10.00-11.30 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot  PRO 

Valter Lund   ledamot  PRO 

Rolf Lindquist   ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare           PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

Bo Almén  ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i 

   egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

Förhinder 

Lars Åsberg  ledamot  SPF 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

 

Dag för justering 2013-09-24 

Sekreterare 

Justerat 

Marianne Svensk  Godkänt via e-post 

Ordförande   Eiwor Arthursson 
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§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade välkommen till dagens sammanträde och 

förklarade mötet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Eiwor Arthursson utsågs att justera dagens 

protokoll. 

 

§ 4. Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2013-08-27 

 

Pensionärsrådet frågade om boulebanan i Fruängen på fotbollsplanen 

vid Eva Bonniers gata samt om det trasiga fotbollsmålet har åtgärdats. 

Felen har anmälts för åtgärd, enligt förvaltningen.   

 

Pensionärsrådet undrade hur det blir med datautbildning för 

pensionärer. Förvaltningen arbetar med frågan och lämnar besked till 

nästa sammanträde.  

 

 Rådet för funktionshinderfrågor 2013-08-22 

Pensionärsrådet ställer sig bakom rådets synpunkter om att 

ansvaret för snöröjning bör ligga på stadsdelsnämnden samt att de 

flesta lokaler som finns att hyra är för dyra för föreningarna.  

 

 Stadsdelsnämndens protokoll 2013-08-29 

Pensionärsrådet hade följande synpunkter på nämndens beslut. 

Ang.§ 5, om solbryggor. Pensionärsrådet tog upp att de 

”solsoffor” som satts upp vid Örnberget är otillgängliga. De äldre 

vill att vanliga, bekväma och åtkomliga soffor också sätts upp. 

 

Ang.§ 8, om riktlinjer för handläggning av ärenden som rör våld i 

nära relationer. Pensionärsrådet stödjer reservationen och särskilt 

om att det är viktigt att det finns kompetens. 

 

Ang. § 10, om Järvalyftet. Pensionärsrådet stödjer reservationen. 

Som pensionärsrådet också tagit upp tidigare är det viktigt att 

lokalbefolkningen får vara med i planeringsarbetet när det gäller 

förändringar och byggnationer i närområdet. 

 

Förvaltningen berättade att boendedialog kring Fruängen hålls den 

27 och 28 september. Se även nämndannonsen i lokaltidningen 

Mitt i Söderort. 

 

Ang. § 11, om sanering av Vinterviken. Pensionärsrådet anser att 

det är viktigt att stadsdelsnämnden driver på i denna fråga, så att 

en sanering kommer i gång.  
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Ang. § 12, om snöröjningen. Detta är ett återkommande problem, 

som pensionärsrådet har tagit upp flera gånger. Pensionärsrådet 

stödjer reservationen om att ansvaret för snöröjningen ska återgå 

till stadsdelsnämnden. 

 

Ang. § 14, om behovet av samlingslokaler. Pensionärsrådet 

stödjer reservationen och menar också att tillgängliga 

samlingslokaler till rimlig hyra är en mycket angelägen fråga för 

föreningarna.  

 

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

Yvonne Goldberg och Ingrid Widebäck informerade om att 

stadens revisorer har granskat äldreomsorgen inom Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsnämnd, angående styrning, ledning, 

uppföljning samt klagomåls- och avvikelsehantering främst vad 

gäller Axelsbergs vård- och omsorgsboende samt Hägersten-

Liljeholmens hemtjänst. 

 

Revisorsnämnden väljer varje år ut några verksamheter som ska 

granskas och granskning görs då vid tre-fyra stadsdelsnämnder. 

Pensionärsrådet ska få ta del av revisorernas rapport, så snart den 

är klar.  

  

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2013-09-26 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Utegym, svar på medborgarförslag 

Pensionärsrådet ställer sig positiv till förslaget. Rådet har tidigare 

tagit upp önskemål om ute-/pensionärsgym vid Axelsbergs 

seniorboende. 

  

 Ärende 3: Grillplats, svar på medborgarförslag 

Pensionärsrådet tycker att det är ett bra förslag, som man ställer 

sig bakom. 

 

Förvaltningen informerade om att det också kommer att bli en 

boulebana i närheten av grillplatsen. 

  

Ärende 4: Tertialrapport 2 – 2013 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att rådets arbete och de frågor 

som rådet driver tas upp i tertialrapporterna.  

 

Ingrid Widebäck informerade om att rådens arbete beskrivs i 

verksamhetsberättelsen och inte i tertialrapporterna, där främst 

avstämning av budgetläget samt prognos för uppfyllelse av 

nämndens mål och indikatorer görs. Förvaltningen tar med sig 

frågan. 
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Ingrid berättade att rådet för funktionshinderfrågor skriver en egen 

verksamhetsberättelse. Pensionärsrådet funderar vidare på detta.  

 

Ärende10: Plansamråd för kvarteret Sparbanksboken 5 i 

Hägerstensåsen 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende 12: Översyn av ersättningssystem för hemtjänst 

Pensionärsrådet undrade varför staden ändrar ersättningssystemet 

och vilka fördelar som finns med det nya systemet. 

 

Ingrid Widebäck tog upp att det nya systemet är tydligare och 

enklare att förstå. Hemtjänstens utförare får ersättning för utförd 

tid. Det blir enklare att följa upp att de biståndsbedömda 

insatserna utförs. Det är också en fördel att det korrelerar med 

stadens avgiftssystem som innebär att den enskildes avgift är 

timbaserad. 

 

Ärende 14: Reviderade riktlinjer för riksfärdtjänst 

Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 

  

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Marianne hade 

inget aktuellt att informera om förutom att årets julresa i december 

kommer att anordnas i samarbete med PRO.   

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet 

hade möte den 3 september. Nästa möte är den 8 oktober och den 

9 oktober blir det ”Räkfrossa” på servicehuset. Julmiddagen den 

17 december kommer att anordnas i samarbete med PRO. 

 Många boende vill se på film och förtroenderådet kommer därför

 att sponsra inköp av en DVD-spelare.  

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil 

överlämnade rapport från Margrét Nilsson om sommarens 

dagsutflykter. Det har fungerat bra och man har gjort fyra 

utflykter, varav två utflykter till Sundbygård, en till Hågelby och 

en till Artipilag på Värmdö. Totalt 24 deltagare.  

 

§ 8. Frågor till nämndens gruppledare 

 

 Tomma servicehuslägenheter 

(Se också under övriga frågor.) 

Det är beklagligt att så många servicehuslägenheter står tomma. 

Det finns många äldre som vill flytta till servicehus men som inte 

uppfyller ”biståndskraven”.  Pensionärsrådet har flera gånger 
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tagit upp att reglerna för att få bo på servicehus måste ändras 

eller att man hittar andra lösningar, som gör det möjligt för fler 

äldre att få tillgång till dessa lägenheter. 

 

Vad tänker stadsdelsnämnden göra åt problemet med tomma 

servicehuslägenheter?  

 

Vad vill stadsdelsnämnden göra för att de äldre som vill flytta till 

servicehus får möjlighet till det? 

 

Datautbildning för äldre 

Pensionärsrådet vill att datautbildning anordnas för äldre som inte 

har egna datorer. För att nå målgruppen bör utbildningen ske på 

hemmaplan och helst vara gratis. Pensionärsrådet föreslår att 

förvaltningen, pensionärsföreningarna och Senior Net samarbetar i 

ett projekt kring detta. 

 

Vad kan stadsdelsnämnden ge för stöd och resurser till ett sådant 

”datautbildningsprojekt”? 

 

 Hyresbidrag till föreningarna 

 Föreningarna har svårt att klara av de höga lokalkostnaderna.  

  

Pensionärsrådet vill att föreningarna får tillbaka hyresbidragen. 

Vad säger stadsdelsnämnden?  

 

Återkoppling från stadsdelsnämnden 

Pensionärsrådet framför en del förslag och synpunkter till 

stadsdelsnämnden, men ser sällan något resultat.  

 

Vad har hänt med pensionärsrådets synpunkter och förslag? 

Pensionärsrådet vill gärna ha en återkoppling av 

stadsdelsnämnden. 

 

§ 9. Övriga frågor 

  

 Förslag om att låta studenter bo i servicehus 

Pensionärsrådet är emot förslaget om att tomma 

servicehuslägenheter hyrs ut till studenter.    

Pensionärsrådet anser att servicehuslägenheterna ska vara till för 

de äldre och att fler äldre ges möjlighet att flytta till servicehus. 

 

Marianne Svensk fick i uppdrag från pensionsrådet att svara på 

artikeln ”Tomma lägenheter – trots bostadsbrist. Nu vill 

Miljöpartiet se studenter i servicehusen”, som publicerades i lokal 

tidningen Liljeholmen/Älvsjö den 21 september 2013.  
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 Renoveringen av Störtloppsvägen 

Valter Lund tog upp att renoveringen av Störtloppsvägen är under 

all kritik. Han har varit i kontakt med trafikkontoret angående 

bristerna. 

 

 Information fram arbetsgruppen Tryggare Äldre 

Kerstin Svensons minnesanteckningar från senaste mötet delades 

ut.  

 

Inbjudan till 

 Finsk mötesplats för seniorer, öppet café, sång och musik på 

Trekantens servicehus den 15 oktober, kl. 13-15. 

 En dag för anhöriga, öppet hus i Stockholms stadshus den 5 

oktober, kl. 10.00-16.00. 

 

§ 10. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 22 oktober, start med 

förmöte kl. 9.00. Lokal: Förvaltningen, Besöksrum 1. 

  

Pensionärsrådet har flera frågor som avdelningen för 

samhällsplanering har mer kunskap om. Föreslogs därför att 

Gunnar Ohlsén inbjuds till pensionärsrådets sammanträde. 

 

OBS! möte med nämndens gruppledare torsdagen den  

17 oktober, kl. 15.30-16.30, Lokal: Förvaltningen plan 9, LM. 

 

§ 11.   Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarades därmed 

sammanträdet avslutat. 

 

 

 


